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Zondag 13 april bidt de wereld voor roepingen. Het blijkt nog altijd een beladen onderwerp in Vlaanderen.

Zuster Marina Rerren was nauwelijks benoemd als vice-coördinator van de roepingenpastoraal, of het

klonk: „Je gaat toch niet werven, hé.” „Alsof je zoiets kunt forceren”, reageert ze laconiek. Maar aanbieden

wil ze de keuze voor het religieuze leven wel. „Op restaurant kies je ook niet wat niet op het menu staat.”

Lieve  Wouters

‘Eeuwige gelofte was
moeilijkste beslissing ooit’

EN APPEL aan
een perenboom.
Daarmee verge-
lijkt Marina Rer-
rens vader doch-
terlief. Als niet-
gelovige bracht

hij zijn twee kinderen groot met
een erg kritische ingesteldheid te-
genover Kerk en geloof. Hoe
wordt iemand dan toch religieu-
ze? Vandaag zelfs overste van een
nieuwe stichting en mede verant-
woordelijk voor de roepingenpas-
toraal in Vlaanderen? Met een di-
ploma Geschiedenis van de
K.U.Leuven op zak had Marina
Rerren nog nooit een voet in de
Universitaire Parochie gezet.
Nochtans had ze vriendinnen die
het UP’tje bezochten. De studente
vond echter dat ze consequent
moest blijven met zichzelf. Het ge-
loof was niet voor rationele men-
sen zoals zij.

Vrijwilligerswerk tijdens de va-
kantie voor kansarme kinderen
bracht haar op het spoor van Don
Bosco, al werd dat pas echt duide-
lijk tijdens een cursus Hoofdmoni-
tor. Een salesiaan vertelde er over
een brief van de charis-
matische priester uit Tu-
rijn, waarop bij Marina
een belletje ging rinke-
len. Nu begreep ze wat
haar zo aansprak in dat
vrijwilligerswerk. Blijk-
baar was geloven toch
niet zo abnormaal. En
moet je er je verstand
niet voor opzij zetten.

Toen een vriendin
zelfmoord pleegde,
kwam Marina opnieuw
zichzelf tegen. Ze had-
den samen veel over
hun dromen gefanta-
seerd. Zij had het opge-
geven. Wat zou Marina
ermee doen? „Als God
bestaat, is Hij de enige
voor wie het de moeite
waard is helemaal voor
te leven”, was haar besluit. Maar
bestaat Hij? De twijfel bleef lang
knagen. Toen het eenmaal tijd
werd om haar aanvraag in te die-
nen voor haar eeuwige gelofte als
zuster van Don Bosco, talmde Ma-
rina zo lang, dat men het docu-
ment moest komen ophalen.

– Al is dat inmiddels vijftien jaar
geleden en bent u dit jaar vijftig, die

twijfel tekent jonge mensen van-
daag. Voelt u zich met hen ver-
want?

Ik denk dat ik zolang getwijfeld
heb, omdat ik trouw erg belang-
rijk vind. Uiteindelijk heb ik het ri-
sico genomen en vandaag kan ik
met zekerheid zeggen dat ik ge-
vonden heb wat ik als jongere
zocht. Net zoals de meeste jonge-
ren kreeg ik het geloof niet van
thuis uit mee. Daardoor sta ik rea-
listisch in de roepingenpastoraal.
Het religieuze leven of het pries-
terschap is slechts weggelegd
voor een kleine minderheid.

Toch is de vraag ‘Wat doe ik met
mijn leven?’ belangrijk voor ie-
dereen. Ze komt niet altijd boven
en soms wordt ze uit de weg ge-
gaan, maar vroeg of laat moet je ze
stellen, wil je echt kunnen leven
en gelukkig zijn. Kiezen voor het
priesterschap of het religieuze le-
ven gaat nog een stap verder.

– Hoe wilt u die keuze ter sprake
brengen bij jongeren?

Als ze nooit religieuzen ont-
moeten, kunnen jonge mensen
moeilijk kiezen voor het religieu-

ze leven. Zelf heb ik het
ook maar gedaan, omdat
ik zusters van Don Bosco
kende en getroffen was
door hun hartelijkheid
en eenvoud. Aanwezig
zijn waar jongeren ko-
men, is daarom erg be-
langrijk. We moeten hen
de boodschap geven dat
het nog bestaat, dat het
nog kan. Bij de Interdio-
cesane Jeugddienst wer-
ken verscheidene pries-
ters en religieuzen. Ik
ben heel blij dat dit kan.
Voor mij is roepingen-
pastoraal een deel van
jongerenpastoraal.

We moeten roeping
opnieuw op het menu
plaatsen. Je bestelt op
restaurant immers niet

iets wat niet op de kaart staat.
Maar het onderwerp is nog erg be-
laden in Vlaanderen, zelfs in de
Kerk. Toch zie ik tekenen dat er
wat beweegt in het roepingen-
landschap. Er worden initiatieven
genomen in verschillende bis-
dommen. Ook het overleg tussen
religieuzen van diverse families
brengt vruchten voort. Zo organi-
seren we in augustus 2009 voor het

brede publiek samen een fiets-
tocht van een week langs abdijen
en kloosters van alle soorten. We
richtten ook een poel op van pries-
ters en religieuzen die willen ge-
tuigen in het onderwijs. Mijn taak
als vice-coördinator van de roe-
pingenpastoraal in Vlaanderen is
allereerst de realisatie van een
dvd bruikbaar in de godsdienstles
met twee korte filmpjes over
priester worden, voor de tweede
en derde graad van het onderwijs.
En dan is er nog de website na-
tuurlijk, www.roepingen.be.

– Kan het religieuze leven nog
aantrekkelijk zijn voor jonge men-
sen?

Ik ben ervan overtuigd dat het
religieuze leven om precies de-
zelfde reden als tweeduizend jaar
geleden vandaag nog aantrekke-

lijk kan zijn. Augustinus was een
geleerde man die de toen geken-
de wereld rondtrok op zoek naar
een vervullende levensvisie. Uit-
gerekend bij het christendom
vond hij wat hij zo lang had ge-
zocht. Leven vanuit de binnenkant
maakt gelukkig. Die voldoening
vind ik elders niet.

Jonge mensen vragen me wel
eens of ik het dan niet moeilijk heb
met de onvrijheid van een leven in
gemeenschap. Maar wie is in deze
samenleving van vluchtig genot
echt vrij? Je kunt elk moment kie-
zen waar je heen wil, maar velen
weten niet waarheen. Onthecht
leven maakt vrij. Mijn leven in ge-
meenschap maakt vrij. Ik zeg niet
dat het geen inspanning kost,
maar als je met Jezus Christus
leeft, is het celibataire leven, en
het leven in gemeenschap, best

doenbaar. Meer zelfs, je gaat er
plezier in vinden. Als je dat ook
uitstraalt, ben je aantrekkelijk
voor andere mensen, ook van-
daag.

Toch ben ik niet blind voor de
veranderde context. Je moet best
veel opgeven en een engagement
aangaan op lange termijn. Dat
gaat tegen de stroom in. Boven-
dien is er de verhoogde werklast,
zeker voor priesters. Hopelijk
heeft de Kerk het verstand niet al-
le werk op de jongeren af te schui-
ven, zodat ze nog ruimte hebben
voor Christus in hun leven. Maar
ik doe niet mee met het heersen-
de cynisme. Laatst hoorde ik van
een priester die een zuster vroeg
„hoe het ging in haar bejaardente-
huis”. Schrijnend vind ik dat.

– De zusters van Don Bosco be-
gonnen pas nog met een nieuwe
stichting in Gent. Waarom en hoe
gaat het daarmee?

We waren aanwezig in alle bis-
dommen behalve in Gent. Vanuit
de idee dat het nieuwe altijd in de
stad begint, was het al lang onze
wens om er een huis te openen.
Het klooster van de zusters van
Kindsheid Jesu kwam leeg te
staan. Het bisdom wilde dat de
kerk, een beschermd gebouw, in
gebruik bleef. Zo kwamen we in de
Kortrijksepoortstraat terecht. We
zijn hier met vier zusters, twee ge-
pensioneerden, een zuster van 26
en ikzelf. Verder wonen hier mo-
menteel nog vier buitenlandse
jongeren. In sterke liturgische tij-
den nodigen we hen uit naar ons
gebed. Dat vindt altijd in de aan-
palende kerk plaats, maar we
hebben ook een binnenhuiskapel
voor meditatie of speciale gele-
genheden.

Samen met mij verhuisde ook
het secretariaat van Vides, voor
jongeren die vrijwilligerswerk
willen doen in het buitenland. Als
ze hier op weekend zijn, delen we
keuken en salon. Zo kunnen ze
iets proeven van de familiegeest
die zo typisch is voor de spirituali-
teit van Don Bosco. De meeste van
hen zijn niet zo gelovig, maar ze
hebben idealen en voelen zich
daarmee soms alleen. Ze zijn op
zoek naar ‘hun plek in de wereld’
en daar kunnen wij hen bij hel-
pen. Noem het een geseculari-
seerde vorm van roepingenpasto-
raal.

Wil je echt

leven en

gelukkig zijn,

moet je

vroeg of laat

stilstaan

bij de vraag:

‘Wat doe ik met

mijn leven?’
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